1. 
Российская многоцелевая АПЛ типа «Ёрш» (проект «671», по классификации

НАТО – «Victor – I») в надв. полож. Разработка СКБ-143 «Малахит» (главный конструктор – Г. Н. Чернышёв). Строились на Адмиралтейских верфях в Ленинграде. Всего спущено на воду 15 лодок серии. Головная – «К-38» (28.07.1966), заключительная «К-481» (08.09.1974). Основные ТТХ: водоизмещение – 4250 (6085) т; длина – 95  м; наибольшая ширина корпуса – 10,60  м; рабочая глубина погружения – 350  м; максимальная глубина – 400  м; энергетическая установка – 2 реактора «ВМ-4» и четыре парогенератора; скорость полного хода – 12 (33) узлов; автономность – до 90 суток; экипаж – 76 чел. Вооружение: шесть 533-мм. носовых торпедных аппаратов; боекомплект 18 торпед или 36 мин. С 1970 г. вооружение субмарины пополнилось ракетно-торпедным комплексом «Вьюга». Ракеты запускались через торпедные аппараты и могли нести специальную боевую часть. Все 15 лодок серии были списаны в период с 1989-го по 1996 г.
2. 
Российская многоцелевая АПЛ типа «Лира» (проект «705-К», по классификации

НАТО – «Alfa») в надв. полож. Строились на верфях Ленинграда («К-316», «К-373» и «К-463») и Северодвинска («К-123», «К-432» и «К-493»). Головная лодка серии – «К-123» заложена 22.12.1968 г., введена в строй 10.11.1977 г. Заключительная – «К-463» заложена 26.06.1975  г., введена в строй 20.12.1981 г. Основные ТТХ: водоизмещение – 2324 (3210) т; длина – 81  м; наибольшая ширина корпуса – 10  м; максимальная глубина погружения – 700  м; энергетическая установка – один реактор «БМ-40А»; скорость полного хода – 15 (42) узла; автономность – 50 суток; экипаж – 32 чел. Вооружение: шесть 533-мм. носовых торпедных аппаратов; боекомплект – 18 торпед или ракет типа «Вьюга». Субмарины данного проекта отличались очень высокой скоро- стью подв. хода, небольшим экипажем и благодаря особо прочному титано- вому корпусу большой рабочей глубиной погружения. В настоящий момент все лодки серии выведены из боевого состава ВМФ России. 
3. 
Российский тяжёлый атомный подв. ракетный крейсер типа «Акула» (про- ект «941», по классификации НАТО – «Typhoon») в надв. полож. Проект ЦКБ МТ «Рубин». По условиям советско-американского договора «ОСВ» удалось построить только 6 кораблей серии. Головная лодка проекта – «ТК- 208» 
1. 
‘Yorsh’-type multipurpose Russian atomic submarine (Project ‘671’, ‘Victor – I’ by NATO classification) on the surface. SDB-143 ‘Malachite’ project (chief designer – G.N. Chernishov). Was constructed in Admiralteyskiye shipyards in Leningrad. There were launched 15 submarines of this series in total. The first one was ‘К-38’ (07.28.1966), the last one was ’К-481’ (09.08.1974). Basic military performance: displacement – 4250 (6085) tonnes; length – 95 metres; the extreme breadth of the hull – 10,60 metres; operating depth – 350 metres; the maximum depth – 400 metres; propulsion machinery – 2 ‘ВМ-4’ reactors and four steam generators; full speed – 12 (33) knots; endurance – up to 90 days; crew – 76 people. Arming: six 533-mm forward torpedo tubes; a load of 18 torpedoes or 36 mines. In 1970 the submarine arming was enlarged with a rocket-torpedo complex ‘Viyuga’. The rockets were launched with the help of torpedo tubes and could bear a special payload. All of 15 boats of this series were decommissioned during the period from 1989 to1996.
2. 
‘Lira’-type multipurpose Russian atomic submarine (Project ‘750-K’, ‘Alfa’ by NATO classification) on the surface. Was constructed in shipyards of Leningrad (‘К-316’, ‘К-373’ and ‘К-463’) and Severodvinsk (‘К-123’, ‘К-432’ and ‘К-493’). The construction of the first boat of this series (‘К-123’) was started on 12.22.1968, it was put in operation on 11.10.1977. The construction of the last one (‘К-463’) was started on 06.26.1975, it was put in operation on 12.20.1981. Basic military performance: displacement – 2324 (3210) tonnes; length – 81 metres; the extreme breadth of the hull – 10 metres; the maximum depth – 700 m; propulsion machinery – one ‘BM-40А’ reactor; full speed – 15 (42) knots; endurance – 50 days; crew – 32 people.

Arming: six 533-mm forward torpedo tubes; a load of 18 torpedoes or ‘Viyuga‘-type rockets. The main features of these submarines were a very high underwater speed, small crew and great operating deapth (due to especially firm titanic body). At the moment all boats of this series are withdrawn from operational use of Russian navy. 
3. 
‘Akula”-type heavy atomic ballistic missile Russian submarine. (Project ‘941’, ‘Typhoon’ by NATO classification) on the surface. Project of Central Design Bureau for Marine Engineering ‘Rubin’. There was managed the construction of only 6 submarines of this series on conditions of Soviet-American ‘OSV’ agreement. The 
заложена в марте 1977 г., спущена на воду 23.09.1980 г., введена в строй в ноябре 1981 г. Основные ТТХ: водоизмещение – 23200 (48000) т; длина – 172 м; наибольшая ширина корпуса – 23 м; рабочая глубина по- гружения – 400 м; главная энергетическая установка – два водо-водяных реактора «ОК-650» и две паротурбинные установки; скорость полного хода – 12 (25) узлов; автономность – 180 суток; экипаж – 160 чел. Вооружение: 20 шахтных пусковых установок для твёрдо-топливных баллистических ракет «Р-39» (по классификации НАТО – «SS-N-20»); четыре 650-мм. и два 533-мм. торпедных аппарата для торпед, ракето-торпед и для постановки минных заграждений (суммарный боекомплект – 22 единицы). В настоящий момент в боевом строю находится 3 ударных ракетоносца: «ТК-13» (за- ложен 17.01.1984, спущен на воду 04.1985, введён в строй 29.12.1985); «ТК-17» (заложен 24.02.1985, спущен на воду 08.1968, введён в строй 06.11.1987) и «ТК-20» (заложен 06.01.1987, спущен на воду 07.1988, введён в строй 04.09.1989).
construction of the first boat of this series (Tk-208’) was started in March of 1977. It was floated on 09.23.1980 and commissioned in November of 1981. Basic military performance: displacement – 23200 (48000) tonnes; length – 172 metres; the extreme breadth of the hull – 23 metres; the maximum depth – 400 m; the main propulsion machinery – two water-watery ‘ОК-650’ reactors and two steam-turbine plants; full speed – 12 (25) knots; endurance – 180 days; crew – 160 people. Arming: 20 launching tubes for solid-fuel ballistic ‘Р-39’ missiles. (‘SS-N-20’ by NATO classification); four 650-mm and two 533-mm torpedo tubes for torpedoes, torpedo-missiles and for setting of mine barriers (total load – 22 units). There are 3 strike weapon carriers in the combat formation at the moment: ‘ТК-13’ (the construction was started on 01.17.1984, it was floated in the April of 1985 and put in operation on 12.29.1985),‘ТК-17’ (the construction was started on 02.24.1985, it was floated in August of 1968 and put in operation on 11.06.1987),‘ТК-20’ (the construction was started on 01.06.1987, it was floated in July of 1988 and put in operation on 09.04.1989).
